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Рассматривается теоретическая позиция М. Элиаде по вопросу о способе бытия сакрального, 
которое предстает для Элиаде в форме объективных культурных проявлений, в современном мире 
вкрапленных в безрелигиозную ткань общественной жизни. Являясь прежде всего религиоведом и занимаясь 
религиоведческой компаративистикой, Элиаде в то же время выступает как философ, анализирующий 
современное разорванное сознание, питающееся лишь крохами сакрального через архетипы, сны и символы. 
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ностальгия по истокам. 

 
 
 
 
 

E.A. Trokhimchuk 
Phenomenology of religious consciousness of M. Aliade 

It is considered the theoretical position of M. Aliade on the question of the way of sacral being that according 
to M. Aliade is a form of objective culture signs interlaced into nonreligious fabric of social life. Being first of all 
the religious scholar and dealing with the religious comparative science M. Aliade is also a philosopher who 
analyzes modern faulted consciousness that is supplied only by the fragments of the sacral through archetypes, 
dreams and symbols. 
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